

Katjas Square Dance Club "Fröhliche Menschen"
Katja's Square Dance Club "Merry People"
in Pskov / Nordwest-Russland / Northwest-Russia
Gertraud Walz, Deutsch Russische Square Dance Freunde e.V.

For the last five years Katja Kaschtanova, former president and caller of the "Sunday Smiling Dancers", besides her studies, her job and her family is working with mentally handicapped people. With great enjoyment and engagement she is transmitting to them her enthusiasm for square dance. She is calling herself an instructor instead of a caller, since although her dancers have learned almost the entire mainstream program, they do not dance spontaneously to the calls but memorise the sequences of prepared singing calls.

Her group, the "Merry People" have at times even performed on stage. Katja has persisted with the local authorities to have their charges invited to performances like normal people. They had, for instance, demos at the international women's day, at culture festivals and at conferences of charitable organisations.

At the modern dance festival, after hip hop and electro dance performances, the boys and girls in the square, with their contagious joy were an enormous hit with the surprised audience. The overflowing joie de vivre of the dance club "Merry People" is simply overwhelming.

Every year, during summer recess, the 20 youngsters go home to their families in the villages to help their parents with the harvest. When they return after three months in the fields, they have forgotten a lot. The love for music and dance is unbroken though and Katja, too, does not tire to start all over with her "children".

The DRSDF friends wish them continued fun and joy.

Transl. Ursula Kreis

Katja Kaschtanova, ehemalige Präsidentin und Callerin der „Sunday Smiling Dancers“, arbeitet seit 5 Jahren neben Studium, Beruf und Familie mit viel Freude und Engagement mit geistig behinderten Menschen, indem sie ihnen ihre Begeisterung für Square Dance vermittelt. Sie bezeichnet sich selbst als Instructor statt Caller, weil ihre TänzerInnen zwar fast das gesamte Mainstream Programm erarbeitet haben, aber nicht spontan auf Zuruf tanzen, sondern Figurenabläufe innerhalb von vorbereiteten Singing Calls auswendig lernen.

So standen sie des Öfteren auch schon im Rampenlicht auf der Bühne. Katja rannte Tor und Tür bei Behörden der Stadt ein, damit ihre Schützlinge wie ganz normale Menschen zu Vorführungen eingeladen werden. So gab es Auftritte beispielsweise beim Internationalen Frauentag, bei Kulturfestivals, bei Konferenzen von Wohlfahrtsorganisationen. Auf dem Modern Dance Festival hatten die Boys und Girls mit ihren herzerfrischenden Squares im Anschluss an Hip Hop und Electrodance beim überraschten Publikum einen Riesenerfolg. Die überströmende Lebensfreude des Tanzclubs „Fröhliche Menschen“ ist einfach überwältigend.

Jedes Jahr in den Sommerferien fahren die 20 jungen Leute nach Hause auf die Dörfer, um ihren Eltern bei der Ernte zu helfen. Nach drei Monaten auf den Feldern haben sie vieles vergessen, wenn sie zurückkommen. Die Freude an Musik und Tanz ist jedoch ungebrochen, so dass Katja auch nicht müde wird, mit ihren „Kindern“ wieder von vorne anzufangen.

Viel Spaß weiterhin wünschen die DRSD-Freunde.